
 
  
 

                  
 

 
 
  

Zprávy z obecního úřadu 
 

Zastupitelé na zasedání 16.6.2016 schválili závěrečný účet obce Radim za rok 2015 s výhradou. Na parkoviště u lékaře a školy bylo 
vypsáno výběrové řízení. Vybrána byla firma Opravy silnic s.r.o. z Jičína s nabídkovou cenou 671000,-Kč. Pro srovnání další nabídky 
Dopravní stavby Izotrade s.r.o. 837000,-Kč, M-silnice 1013000,-Kč. Na opravu křížků ve Lháni a v poli na levé straně z Radimi ke Lháni 
byl vybrán pan Kunetka. Dále byly schváleny odkupy pozemků v Radimi od pana Boháče, ve Studeňanech od pana Myšíka a na 
Tužíně od paní Typltové a Marečkové. Naopak část pozemku p.č.78 ve Studeňanech odkoupí od obce pan Tichý, paní Přibylová a 
Hrochová. Zastupitelé zamítli smlouvu s charitní pečovatelskou službou z Jičína, podpořili však případné finanční dotace 
pečovatelské službě aktuálně poskytující péči našim občanům. Do místní hospody podpořili nákup zařízení do kuchyně. Co se týče 
rybníka „Bonda“, dle sdělení z Povodí Labe je již vybrána firma na jeho odbahnění, které musí být do konce roku hotovo. V příštích 
dnech firma Matex začne s pracemi na veřejném osvětlení ve Lháni. V létě se začne opravovat hasičská zbrojnice ve Studeňanech, 
márnice na radimském hřbitově se také dočká letos „nového kabátu“ a zároveň budou opraveny vstupní vrata na hřbitov. Podrobný 
zápis  na web. str. obce OÚ Radim. 
 

Prosba  pro naše občany 
Neděle by měla být dnem odpočinku, proto prosíme, buďte ohleduplní ke svým spoluobčanům, odložte alespoň v 
nedělní odpoledne křovinořezy, sekačky, pily a různé hlučné zahradní nářadí. Každý má právo po pracovním týdnu na 
trochu klidu, chce si vypít na zahradě kávu a relaxovat. Třeba právě Váš soused, který si nechce dělat mrzutosti a tak 
raději mlčí. 

- Zdeňka Stříbrná – 
 
 
 

 
 

 

 
 
 
 
Kontejnery na plast 
Blíží se léto a s ním i velmi teplé dny. Zcela jistě se 
tak zvýší spotřeba nápojů. Prosíme, abyste lahve 
sešlápli či jinak zmenšili jejich objem. Do 
kontejneru se tak vejde mnohem více a nebude se 
dělat nepořádek z odložených odpadků, které se 
do kontejneru nevejdou.  
 
Kdo má tvořivého ducha, může zkusit třeba „recyklaci“. 
Stačí jen trocha fantazie anebo kouknout pro inspiraci 
na internet: 

 

MUDr. Vladimír Klos 
dne 7. července  2016 
nebude v Radimi 
ordinovat. 
 

 
 
 
Co by měl vědět každý majitel 
psa: 
 
Po psovi vždy uklízet jeho exkrementy!  
Uklízet po svém psu není žádná ostuda, ba právě naopak. 
 
Není nikterak příjemné zjistit, že 
jste šlápli do ….  

 
Majitelé psů, buďte prosím 
ohleduplní vůči spoluobčanům. 
 

  

OBECNÍ  ZPRAVODAJ  
Radim, Studeňany, Tužín, Podhájí, Lháň 
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Květen ve školce a škole 
Čarodějnice a čarodějové odletěli a nám se aprílový měsíc 
přehoupl do května, období, kdy vše kvete, vzduch je již 
naplněn teplem, sluncem a příslibem rychle se blížících letních 
prázdnin, letních radovánek a dovolených. 

Děti ze školky a školy stále jezdí na plavání, kde se neustále 
zlepšují v plaveckých dovednostech. Děti ze školky tráví 
většinu času venku na čerstvém vzduchu ať již na školní 
zahradě či na vycházkách do blízkého okolí. Ani školáci 
nepřijdou zkrátka, ti si pobyt venku užijí jak ve družině, tak i 
během dopoledního vyučování. 
V sobotu 7.5. zazpívaly děti z pěveckého sboru pod vedením 
paní ředitelky Jany Zedníčkové svůj rozmanitý repertoár písní k 
příležitosti oslav Dne matek. Všichni přítomní odměnili 
vystupující zaslouženým potleskem J. 
25.5. proběhl zápis do mateřské školy, jsou přijaty 4 děti.  
26.5. se uskutečnilo focení Stejně jako loni jsme oslovili 
fotografku Magdu Langhans, která již předvedla malou 
ochutnávku fotek, a troufám si tvrdit, že se máme na co těšit. 
A co nás čeká v červnu:  
MŠ - výlet, besídka pro rodiče + rozloučení s předškoláky. 
ZŠ - Škola v přírodě, rozloučení s páťáky a spaní v škole, školní 
akademie. 
Přejeme příjemné letní dny J  

 - Radka Koláčná -  
 

„Domácí školáci“ v naší škole 
  Dne 20.5.2016 se uskutečnilo setkání  domácích školáků s 
dětmi naší základní školy. 
Od roku 2012 se v naší ZŠ vzdělávají žáci v tzv. individuálním 
vzdělávání, nebo také v domácím vzdělávání. V tomto školním 
roce je u nás zapsáno 14 „domácích“ školáků z celé republiky 
(Liberec, Týnec nad Sázavou, Dvůr Králové, Benešov). Tito žáci 
se počítají do kapacity naší školy. Celkově je tedy v naší škole 
zapsáno 34 žáků. Na jičínsku jsme jediná škola, která 
individuální vzdělávání umožňuje. 
 V České republice je domácí vzdělávání od 1. ledna 2005 
uzákoněno jako jedna z forem individuálního vzdělávání pro 
žáky základní školy (žák si v domácím vzdělávání plní povinnou 
školní docházku). Žák musí být zaspaný řádně v základní škole 
a vzdělává se podle školního vzdělávacího plánu dané základní 
školy. Před vydáním vysvědčení se uskutečňuje zkoušení 
domácích školáků, zda-li naplnili očekávané výstupy školního 
vzdělávacího plánu v daném ročníku. Vysvědčení vydává 
základní škola, v níž je žák zapsán. Pro domácí vzdělávání se 
rodiče rozhodují z různých důvodů, např. má jejich dítě 
dlouhodobější vzdělávací problém, nebo jakékoliv jiné 
omezení, které jim brání ve vzdělávání na běžné základní 

škole, nebo také z vlastního přesvědčení. V současné době se 
rodiče pro tuto alternativu rozhodují i z důvodu 
nespokojenosti se školským systémem a nastavením 
městských škol u nás. 
20.5.2016 se všichni domácí školáci, spolu se svými rodiči a 
sourozenci sjeli ze všech koutů republiky do Radimi, aby je 
naše asistentka pro domácí vzdělávání Ing. Stanislava 
Kratochvílová přezkoušela z probraného učiva. Přijeli i další 
zkušení asistenti z Prahy a Hradce Králové (mezi nimi i Judita 
Kapicová z Prahy - jedna ze zakladatelek domácího vzdělávání 
v ČR).  
Na tento den jsme se všichni velmi těšili. Paní kuchařka 
Simona připravila spoustu chutných chlebíčků a každá jsme 
něco dobrého napekly.  Byla to pro nás radostná a slavnostní 
událost. Nejvíce se těšily naše děti a na přivítanou jim 
zazpívaly několik oblíbených písní. Domácí školáci nám na 
oplátku také zazpívali a dokonce došlo i na společný zpěv a 
tanec vedený jednou z maminek, která vzdělává své dvě dcery 
doma (povoláním také učitelka). Po společném seznámení se 
započalo „zkoušení“ domácích školáků, pod vedením asistentů 
pro domácí vzdělávání a za přítomnosti nás učitelek. Zkoušení 
probíhalo až do večerních hodin. Na každé zkoušení bylo 
vyhrazeno dostatek času. Musím říci, že nás domácí školáci 
přesvědčili, že je rodiče vzdělávají doma zodpovědně.  Každý 
žák si s sebou přivezl mnoho materiálů, aby nám ukázal, na 
čem celé pololetí pracoval a čemu se naučil, tzv. portfolio. To, 
že jsou domácí školáci vzděláváni svými rodiči svědomitě, 
nasvědčuje jistě skutečnost, že nemají problémy s přestupy na 
druhý stupeň, z největší části úspěšně pokračují po ukončení 
pátého ročníku na gymnáziích. 

Rodičům domácích školáků se na naší škole velmi líbilo, 
dokonce tak, že kdyby prý měli v okolí školu, jako je naše, 
určitě by neváhali své děti do ní zapsat. Velmi nás potěšili. I já 
jsem přesvědčená, že mnohé vesnické, rodinné školy (doufám 
si tvrdit, že i radimská), jsou nejvlídnější možností, jak mohou 
být naše děti vzdělávány. Děkujeme Radimi, že ji máme.  
 

Co se ve škole chystá: 
 

¶ 28.6.2016 od 16.00 hod  -  Školní akademie na závěr 
školního roku (aneb loučíme se s "páťáky) 

       - pro všechny rodiče, prarodiče, tetičky, strýčka a příznivce  
         a  veřejnost J 
       - Ǿ ǇǊƻǎǘƻǊłŎƘ ½~  
 
¶ 28.6.2016 - spaní "páťáků" ve škole, s bývalými žáky naší ZŠ 

 

Radostné léto všem               -  Jana Zedníčková, ředitelka MŠ a ZŠ -



Úspěšné jaro v TJ Sokol 
Jaro jsme zahájili jednak turnaji v barevném a šestkovém 
volejbale žactva a úspěšnou soutěží v zimním pětiboji. Čtyři 
děti postoupily do krajského kola. Zde si vedly velmi dobře. 
Radek Kulhánek byl 12., Zdenička Barochovská 8., Vítek 
Barochovský 6. a Natálka Karbanová vybojovala výborné 3. 
místo. 
V dubnu se konala brigáda, při které se upravovaly kurty, 
natíraly lavičky a uklízel areál hřiště. Moc děkujeme všem, 
kteří pomáhali. Udělal se kus dobré práce. 
Poslední sobotu v dubnu bylo hřiště opět plné čarodějnic. 
Ty musely nejdříve složit zkoušku, zda jsou pravé 
čarodějnice a potom soutěžily v hodu koštětem, v prolézání 
pavučinou, ve slalomu a o nejlepší čarodějnici. Potom jsme 
si opekli vuřty a se světélky odešli podpálit hranici u Říhů. 
V květnu se podařilo dokončit střechu na klubovně. Moc 
děkujeme panu Petříkovi za rychlou a dobrou práci. Díky 
tomu máme na hřišti velmi dobré zázemí pro různé akce. 
V květnu jsme se účastnili se 17 dětmi okresního kola v atletice. V nejmladší kategorii, která nepostupovala do krajského kola, se na 
1.místě umístila Zdenička Barochovská a 3.skončila Adélka Nováková. 5 dětí postoupilo do krajského kola. Bára Říhová skončila 11., 
družstvu Jičína pomohla ke třetímu místu, stejně jako Láďa Kříž. Vítek Barochovský skončil na 4.místě, Lucka Drahoňovská byla 7. a 
přispěla k 1. místu ve družstvech. A to nejlepší na konec: Natálka Karbanová obsadila výborné 3. místo a postoupila do celostátního 
kola. Se družstvem Jičína vybojovala ještě jednu bronzovou medaili. Do celostátního kola, které se konalo v Třebíči, postoupil po 
onemocnění jednoho závodníka ještě Vítek Barochovský. Ani zde se naši závodníci 
neztratili. Natálka obsadila výborné 9. místo a Vítek 16 místo. Oba se zlepšili ve 
všech disciplínách a mimo to pomohli k zisku poháru pro nejlepší kraj. Moc 

gratulujeme a přejeme mnoho dalších úspěchů. 
Pořádali jsme turnaj v barevném volejbale. Zde 
zúčastnilo 67 týmů což bylo zhruba 142 malých 
volejbalistů. Turnaj se hrál na dvou antukových 
kurtech a na třech kurtech na trávě. Počasí nám 
přálo a turnaj se moc povedl. Děkujeme všem, 
kdo pomáhali. 
 

Nyní nás čekají prázdniny. Hned v sobotu 2.7. odjíždíme na letní tábor. Opět do Předních Zbytků 
do Bradavické školy čar a kouzel. Letos se přihlásilo 61 dětí. 
 

Ještě mi dovolte Vás pozvat na Letní trojboj dvojic / nohejbal, volejbal a stolní tenis/, který se 
koná 23.7.2016 od 9.00 hod. A na 30.7.2016 na turnaj rodinných deblových dvojic. 
Na závěr přeji všem a hlavně dětem pěkné a prosluněné prázdniny. 

 - Štěpánka Kořínková - 

 
  STUDEŇANY – POPISNÁ ČÍSLA 

 

                                                                 ČÍSLO 61- PETR ŠPALEK 
Koncem padesátých let vilku postavili manželé Gabrielovi, Jaromír (1922) pocházel ze Žeretic, jeho žena Květoslava (1923), rozená 
Adamcová  z Nemyčevsi. Měli dvě dcery Alenu (1947), provdanou Kopeckou do Dřevěnice a Jaroslavu (1954), provdanou Špalkovou 
do Valdic. Usedlost v současné době vlastní Petr Špalek, syn Jaroslavy. 
 

ČÍSLO 62 – ESH&F, společnost s r.o. 
Majitelem je úspěšná elektrotechnická firma se sídlem v Praze, V Jirchářích, která začínala v bývalé stodole Františka Chudoby. Tu 
zmodernizovala a přistavěla další provozovny. K objektu patří i bývalý (a také přebudovaný) kravín JZD Radim. Firma se zabývá 
výrobou transformátorů, tlumivek, cívek a rezistorů a je významným zaměstnavatelem pro obyvatele okolních obcí. 
 

ČÍSLO 63 - MANŽELÉ DĚDKOVI 
Nový objekt ve Studeňanech vlastní manželé Michal Dědek (1976), pocházející z Valdic, s manželkou Evou (1976), rozenou 
Karáskovou ze Studeňan. Mají dvě dcery – Annu (2003) a Kamilu (2006).  
 
5ƻ ǇǊǾƴƝƘƻ ǇǊłȊŘƴƛƴƻǾŞƘƻ őƝǎƭŀ Ǌƻƪǳ нлмс ǇƭłƴǳƧŜƳŜ ǇƻǎƭŜŘƴƝ ǘǌƛ ƻōƧŜƪǘȅ ǾŜ {ǘǳŘŜƶŀƴŜŎƘΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎme dosud nepopisovali, tedy 64, 65 
ŀ ссΦ ałǘŜ-ƭƛ ƴŠƧŀƪŞ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜΣ ƳǻȌŜǘŜ ǎŜ ƻȊǾŀǘ ƴŀ Ƴŀƛƭǳ nidrlovi@wo.cz , telŜŦƻƴŜŎƘ пфорфтопо ό±łŎƭŀǾ bƛŘǊƭŜ ǎǘΦύΣ 
слнмнумтт ό.ƻȌŜƴŀ YƻǳŘŜƭƪƻǾłύ ƴŜōƻ слоопспмл ό±łŎƭŀǾ bƛŘǊƭŜ ƳƭΦύ      
  
hŘ ǎǊǇƴƻǾŞƘƻ őƝǎƭŀ ōȅŎƘƻƳ Ȋŀőŀƭƛ Ǉǎłǘ ƻ ¢ǳȌƝƴǳ ŀ tƻŘƘłƧƝ Ǿ αǎŜǎǘŀǾŠά aƛǊƻǎƭŀǾ yƝƘŀ όслтфоспппΣ ǊƛƘŀΦƳƛǊŜƪнϪŎŜƴǘǊǳƳΦŎȊύ ŀ 
±łŎƭŀǾƻǾŞ bƛŘǊƭƻǾŞΦ {ŀƳƻȊǌŜƧƳŠΣ ȌŜ ǾŜƭƛŎŜ ǊłŘƛ ǇǌƛǾƝǘłƳŜ ƧŀƪŞƪƻƭƛǾ ŘƻǇƭƶƪƻǾŞ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ƪ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳ ǇƻǇƛǎƴȇƳ őƝǎƭǻƳΦ 

- Autorský kolektiv -   

mailto:nidrlovi@wo.cz
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Výročí v našich vískách 

Červenec 
 

SEDLÁČKOVÁ VLASTA (88) 

ŘÍHA MIROSLAV (70) 

2.6.2013 ï velk§ voda u Beneġova mlĨna 

 
UPOZORNĚNÍ 

Pošta bude mít v Radimi 
v týdnu od 20. do 26.6.2016 
otevřeno pouze dopoledne 

7:30 – 9:00 

ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE - červen 1996                              
tƻƪǊŀőǳƧŜƳŜ ǾȇǇƛǎŜƳ Ȋ ƻōŜŎƴƝ ƪǊƻƴƛƪȅΣ Ƨŀƪ ǳŘłƭƻǎǘƛ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭ Ǉŀƴ ±łŎƭŀǾ bƛŘǊƭŜ ǇǌŜŘ ŘǾŀŎŜǘƛ ƭŜǘȅΦ       
       
      První dny měsíce června bylo pěkné počasí s teplotami do 22°C, ve volbách 

do parlamentu v našich obcích nejvíce hlasů získala ODS. 4. června večer se 
konala v hostinci „U Jandů“ veřejná schůze, na které se řešila problematika 
kolem pošty v Radimi. Jednání byl přítomen pan Luštický, ředitel okresní pošty a 
přednesl návrh na zachování pošty v Radimi a okolní obce budou spadat pod 
Železnici. Dále byly projednány příspěvky na vodovod na Tužíně a Podhájí a ve 
výběrovém řízení na stavbu vyhrála Stavoka Kosičky. V první dekádě panovalo 
letní počasí a teploty stoupaly až ke 30°C. Všem občanům byl poslán dotazník o 
změnách pošty, na hřišti byla instalována drtička antuky, kde o víkendu pracovali 
Jiří Koudelka a Zdeněk Hanyš. Pan Breuer přivezl před svůj okál kompost a založil 
nový trávník, fy. Janda u prodejny buduje opěrnou zeď a obrubníky u okálů před 
hospodou. Pěkné počasí umožnilo ukončit senoseč, začínají zrát třešně a jahody. 
       V polovině měsíce přešla fronta se slabým deštěm a znovu se vyčasilo a 
teploty kolem 24°C. Občané sledují zápasy mistrovství Evropy v kopané, ve 
kterém se našemu družstvu velice daří. Místní skupina ČK odeslala 1.500,- Kč na konto pro operaci kostní dřeně pro „Lukáše“. 
Veřejností otřásla zpráva o smrti mladého Františka Nydrleho ze Dřevěnice, bylo mu 16 let. Ve Studeňanech se konala výstava 
podkrkonoškých malířů za účasti 16 výtvarníků a 143 děl bylo vyvěšeno na plotě u obecního domku a u pana Šoltýse. 
       Na začátku třetí dekády vydatně zapršelo a výrazně se ochladilo. Došlo k avizovaným změnám na poště, zůstala zde jen Alena 
Vitnerová a zároveň prováděla roznášku jen v Radimi. Dáša Vodvárková, přešla na poštu do Železnice a autem bude rozvážet poštu 
do okolních obcí. Vedoucí paní Barachovská bude mít delší pracovní dobu. Fy.Janda opravila zeď kolem hřbitova a 27.6 se konal  
pohřeb F. Nydrleho  z kostela, kterého doprovodilo velké množství lidí až ke hřbitovu a odtud byl převezen ke zpopelnění. 28. června 
děti ukončily školní rok, přinesly si vysvědčení a většina jich odjela do letního tábora pořádaného Sokolem Radim v Olešnici v 
Orlických horách. V závěru měsíce přišla fronta s bouřkou, napršelo 16 mm vody a ochladilo se na 12°C. 120 táborníků z  Jablonce 
zahájilo první turnus tábora nad Podhájím. Celá velká sportovní veřejnost sledovala finále mistrovství Evropy v kopané našich  
reprezentantů s Německem s výsledkem 1:2.   
 

Z Wikipedie - ǳŘłƭƻǎǘƛ ǾŜ ǎǾŠǘŠ ŀ Ǿ 2w   
мрΦ őŜǊǾƴŀ ς ȊŜƳǌŜƭŀ ŀƳŜǊƛŎƪł ƧŀȊȊƻǾł ȊǇŠǾŀőƪŀ 9ƭƭŀ CƛǘȊƎŜǊŀƭƻǾł όϝнрΦпΦмфмтύ 
                       ȊŜƳǌŜƭ ƘŜǊŜŎ WƛǌƝ ~ŀǑŜƪ όϝммΦрΦмфолύ 
ноΦ őŜǊǾƴŀ ς ȊŜƳǌŜƭ ŦƛƭƳƻǾȇ ŀ ŘƛǾŀŘŜƭƴƝ ƘŜǊŜŎ 9ŘǳŀǊŘ /ǳǇłƪ όϝмлΦоΦмфонύ 
олΦ őŜǊǾƴŀ ς ŦƻǘōŀƭƛǎǘŞ 2w ȊƝǎƪłǾŀƧƝ ǎǘǌƝōǊƴŞ ƳŜŘŀƛƭŜ ƴŀ ŦƻǘōŀƭƻǾŞƳ a9 Ǿ !ƴƎƭƛƛ Ǉƻ   ǇǊƻƘǌŜ ǎ bŠƳŜŎƪŜƳ Ǉƻ ǇǊƻŘƭƻǳȌŜƴƝ όмΥнύ 

 
Pokračování v příštím čísle                                                             - Miroslav Říha  -    

                                                                       
 

Pranostiky na červen 
Červen studený - sedlák krčí rameny. 
Jestli červen mokrý bývá, obilí pak málo rodívá. 
Jaký červen, takový i prosinec. 

 
 
 

 
  
 
 
 
 

Krásné prázdniny všem dětem a hezkou 
dovolenou našim čtenářům  
přeje redakce OBECNÍHO ZPRAVODAJE 
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